

Referat Gruppebestyrelse 18.01.2023

Tilstede Ib, Emil, Janni, Leif, TrineH, Christian, Louise, Anne Mette, Helene

Afbud: Peter, MajBritt og Jeanet.

Contents

Referat Gruppebestyrelse 18.01.2023.....	1
1. Nyt fra enhederne ved enhedslederne.....	1
2. Evaluering af kalendersalg ved Annemette og Jeanet.....	1
3. Evaluering af juletræssalg ved Leif og Niels.....	2
4 Fremlæggelse og godkendelse af budget for sommerlejrene med hensyn til at bestyrelsen kan bevilge tilskud ved enhedslederne	2
5. Fastsættelse af kontingent ved Ib og Helene.....	2
6. Drøftelse af familiespejder i Ekkodalen. Se mail af Trine T:	2
7. Nytårsparaden. Hvem gør hvad mm. ved Emil og Janni	2
8. Planlægning af GF ved Niels og Helene.....	3
Kan vi involverer forældrene mere? Ved Niels og Helene.....	3
Evt.	3

1. Nyt fra enhederne ved enhedslederne

- a. **Bæver** læs grønsagen. Slike, Sofus og Mathias stopper til sommer og Lea, Lærke, (Anne) og Aksel forsætter/ starter som assistenter. God mening at assistenter minimum er trop, når de kommer ned for at hjælpe bæverne. Vi hører på nytårsparade og GF om der er nogen voksne der vil hjælpe Eddi hos Bæverne efter sommerferien. Hvis der ikke er nogen der har budt sig til, så sender vi en mail ud til forældrene. Der ligger et kæmpe program fra Majbritt som kan gentages på 2+1 års basis.
- b. **Ulvne.** Det går godt -læs grønsagen.
- c. **Junior:** Hos junior er de grupperet i patruljer. Mærker i foråret er entertainment, svane og handlekraftmærket. Der nogle af børnene der føler de ikke bliver støttet nok. Det er input fra en forælder, der fortæller at 3 påtænker at stoppe. Junior vil påbegynde feedback sessioner. Der er en undersøgelse fra korpset omkring fravalg/ tilvalg af spejder for de 9 – 14 årige. Juniorlederne vil hjælpe spejderne med at komme med feedback struktur, så der kan forhindres frafald.
- d. **Trop:** Trop har været på sheltetur, deltaget i Fenrisløbet, PL/PA-kursus og senior har arrangeret Vork natløb, de har gennemført demokratimærke/ valget er dit og så er de sat op i patruljer. De har selv arrangeret flere af aftnerne og skal gøre det ligeledes i fremtiden. Patruljerne skal fødes med nye, når der kommer nye til. Vi skal have en feedbackstruktur om deres aktiviteter, så de bliver bedre til at arrangere og gennemføre deres egne aftner. kreativ og ros til feedback.

2. Evaluering af kalendersalg ved Annemette og Jeanet

Udfordringer med at sælge kalenderne der var 38 ruter og de 1500 blev fordelt. Vi var ikke sikker på at der var forældre nok. Det tog væsentlig svære komme af med

kalenderne. 1000 er et passende antal. Det var øv at gå derfra med kalendere som ikke blev solgt, men vi glemte lidt at vi havde solgt 1200. Vi rykker salget frem til 1. tirsdag i november og vi tager kun 1000 ind i 2023.

3. Evaluering af juletræssalg ved Leif og Niels

Vi mangler hænder til at tage vagter og til at hjælpe med opsætning og nedtagning af salgspladsen. Når ens barn går til spejder, så skal man tage en tørn med. Vi skal have vist at det er sjovt at sælge juletræer. Næste år vil juletræsvagterne blive sat op så de kan komme med i grønsagen til efteråret.

4 Fremlæggelse og godkendelse af budget for sommerlejrene med hensyn til at bestyrelsen kan bevilge tilskud ved enhedslederne

- a. Se Mai Britts mail 45 børn og 14 voksne skal på bæver/ulve tur i 3 dage. Egenpris er 300 Kr. ved et tilskud på 18.000 Kr. Dette gives fra gruppen som tak for hjælp til kalender og juletræssalg.
- b. Junior/trop 49 er "for tilmeldt" heraf 6 voksne. Budgettet for dette er på 73.000 inkl. transport med bus. Egenbetaling sættes til 1000 Kr. for 7 dages ophold. Der ydes et tilskud på 30.000 Kr. fra grupperådet som tak for hjælpen til kalender og juletræssalg.

5. Fastsættelse af kontingent ved Ib og Helene

Aktive: 425; efterskole/klan: 225 og ledere: 75

6. Drøftelse af familiespejder i Ekkodalen. Se mail af Trine T:

Jeg har i noget tid overvejet, om vi hos Bredballe Gruppe skulle have en Familiespejderenhed. I den forbindelse har jeg udarbejdet vedhæftede oplæg, der kræver jeres godkendelse.

Jeg vil derfor forespørge: - Om I på et af de kommende bestyrelsesmøder vil afklare, om det var en idé at få startet en Familiespejderenhed op i Bredballe Gruppe?

I så fald har jeg behov for, at I også tager stilling til:

- *Kontingent*
- *Tørklæder - er det kun den indmeldte familiespejder, der skal have tørklæde?/ uddeles der låne tørklæder til møderne, der igen indsamles efter mødet?/ eller en helt tredje løsning*

Jeg vil gerne deltage i opstarten af Familiespejderenheden, men håber at der indenfor det første år vil være nogle forældre, der kunne være interesseret i at drive Familiespejderenheden.

Opstart er godkendt af bestyrelsen

Kontingent for en familiespejder gælder førskole spejderen og dennes familie. Har familien andre aktive spejdere i bæver til senior skal der forsat betales kontingent for dem. Kontingentet for familiespejderne er det samme som for alle andre aktive spejdere. Der bliver valgt løsningen med låne tørklæder.

7. Nytårsparaden. Hvem gør hvad mm. ved Emil og Janni

Der er 111 tilmeldte. Der bliver smurt Trekantssandwich og købt øl, sodavand

1. Alle kommer ind
2. Rejser sig og så kommer fanen ind som bliver stillet i holder
3. Praktisk info
4. Mad og spise
5. Helene 3 min
6. Niels 3 min
7. Herefter intro for de forskellige enheder + intro
8. årsstjernerne
9. Tak for i dag og ryd af.

Leif henter faner og faneholder

Opfølgning på nytårsparaden for dummies på websiden, hvilke ekstra information skal med i indbydelsen.

8. Planlægning af GF ved Niels og Helene

Ib trækker sig som kasserer, Men vil forsætte indtil den nye kan overtage. Maibritt står i kulissen. Der er et kursus i regnskab på linien ud lørdag d. 4.3

Anne mette trækker sig ligeledes som forældrerepræsentant.

Der skal købes tønder; er det bæverne? Helene spørger Maibritt

Der er 2 forældre der træder ud og vi bør meget gerne have flere ind. Forholdet ml. ledere og forældre er at forældre som min. skal udgøre 50%

Vi holder beretning for forældrene og gentager det igen for lederne.

Kan vi involverer forældrene mere? Ved Niels og Helene

Kursus i forældreinvolvering. Der er pt. Et linien ud d. 3-5 marts bla. med dette emne som tema kursus.

Evt.

10. Vi indstiller Trine Thorsen til Sports Galla. En enig bestyrelse er bag.
11. Forældre kaffe Vi Invitere forældre gangen efter opstart vinter/sommer, hvor man fortæller om de forventninger man har til forældrenes deltagelse.

Vork 2024 bliver den 13-15 september.

Send invitation ud om Æbleskoven til lederne.